
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Geachte lezer, 

 

Hierbij doen wij u toekomen ons antwoord op de door de heer D. Brandenbarg (SP) en 

mevrouw C. Nieuwenhout (GroenLinks) gestelde vragen ex art. 36 RvO over het door 

de RTL gepresenteerde onderzoek over zorgkosten en relatie met Industrie Groningen. 

De brief van de vragenstellers treft u als bijlage aan. 

 

RTL heeft onderzoek gedaan naar de zorgkosten in Nederland. Hieruit bleek dat 

bewoners in het gebied waarin de postcodes beginnen met 974, €67 per jaar duurder 

uit zijn dan de gemiddelde Nederlander. In dit gebied ligt ook BMI Icopal. Over dit 

onderzoek en de relatie hierover met BMI Icopal zijn vragen gesteld.  

 

1. Is het college bekend met de resultaten van het onderzoek van RTL? 

a. Zo ja, hoe duidt het college de uitkomsten van dit onderzoek? 

Ja, wij kennen het onderzoek. Zowel de verhoogde gezondheidskosten als de uitstoot 

van BMI Icopal hebben onze aandacht. Echter voor causaal verband tussen hoge 

zorgkosten en de uitstoot van BMI Icopal zijn op dit moment geen aanwijzingen. 

Zie ook het antwoord op vraag 3. 

 

2. Zijn in er de jaarlijkse controles bij Icopal in de periode tussen 2021 en 2024 zeer 

zorgwekkende stoffen in de uitstoot aangetroffen? 

a. Zo ja, hoe is hier vervolgens op gehandeld? 

b. Blijven deze controles onverminderd van kracht? 

Ja, bij BMI Icopal zijn in 2021 emissieconcentraties van enkele stoffen boven de 

emissiegrenswaarden gemeten. Onder andere de gemeten waarde voor benzeen lag 

boven de toegestane norm. Benzeen is een van de Zeer Zorgwekkende Stoffen (ZZS).  

 

Onderwerp  

Beantwoording vragen ex art. 36 RvO van GroenLinks en de SP over 

zorgkosten en relatie met Industrie Groningen  
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Volgvel 1 

 

Als reactie daarop is een handhavingstraject gestart. Hierbij heeft het bedrijf een plan 

van aanpak opgesteld en uitgevoerd. Daarbij is voor de recycling installatie een groter 

koolfilter geïnstalleerd en ook de afgasreiniging van de productiehal is verbeterd. De 

emissie van polycyclische aromatische koolwaterstoffen (PAK) en de aanwezige ZZS-

stoffen voldeden hierdoor aan de eisen. 

 

In 2023 is een koolfilter te laat vervangen, waardoor opnieuw een overtreding van 

koolwaterstoffen werd geconstateerd. Dit heeft geleid tot een last onder dwangsom. 

Het koolfilter is vervolgens vervangen. De emissie van koolwaterstoffen worden 

inmiddels voortdurend gemonitord, zodat het koolfilter tijdig wordt vervangen. Dit 

heeft niet alleen effect op de emissie van koolwaterstoffen (waarvoor de norm werd 

overschreden) maar ook op de geuremissie in het algemeen. Het aantal geurklachten 

dat bij ons is binnengekomen, is de afgelopen tijd fors afgenomen.  

 

In de toekomst blijven meetverplichtingen en toezicht van kracht. 

De genoemde sanctie (dwangsom) was gebaseerd op een overschrijding van de norm 

voor koolwaterstoffen. Op het moment van het opleggen van de sanctie was de uitstoot 

van benzeen onder de norm. Benzeen is aangemerkt als een zeer zorgwekkende stof 

(ZZS). Voor veel ZZS geldt naast een maximale uitstootnorm ook de verplichting om 

elke vijf jaar een vermijdings- en reductieprogramma op te stellen. Deze verplichting 

gold tot 1 januari 2024 niet voor benzeen (en andere stoffen die waren genoemd in 

bijlage 2 van de Wet milieubeheer, activiteitenbesluit artikel 2.4 lid 10). De 

uitzonderingspositie voor deze stoffen is met ingang van de Omgevingswet 

opgeheven. Dat houdt dus in dat met ingang van dit jaar een vermijdings- en 

reductieprogramma voor benzeen moet worden opgesteld. 

 

3.Is het college het met ons eens dat het wenselijk is om patronen in 

gezondheidsklachten rondom Icopal te herkennen? 

a. Is het college bereid om met de GGD te onderzoeken welke mogelijkheden 

er zijn om een dergelijk onderzoek uit te voeren? 

De GGD Groningen heeft in 2022 op verzoek van de gemeente Groningen een 

gezondheidskundige duiding gegeven van emissiegegevens van BMI Icopal. Op basis 

van deze resultaten waren er volgens de GGD geen concrete aanwijzingen voor 

gezondheidseffecten op korte en/of lange termijn door de uitstoot van BMI Icopal. 

Daarbij kan worden opgemerkt dat uit de verspreidingsberekening is gebleken dat de 

emissies van de bronnen van BMI Icopal lokaal een kleine bijdrage hebben in een 

klein gebied direct om de fabriek. Dit gebied is vele malen kleiner dan het genoemde 

postcodegebied. Hogere zorgkosten en het voorkomen van kanker kunnen we op basis 

van deze informatie niet direct relateren aan de uitstoot van BMI Icopal. 

Los hiervan streven we naar vermindering van de geurhinder in de omgeving, omdat 

ongerustheid over geurhinder (en de effecten daarvan) op zichzelf een negatief effect 

kan hebben op de gezondheid. De provincie bepleit verder onderzoek door het 

RIVM/GGD. We sluiten ons aan bij deze wens. 

  



Volgvel 2 

 

 

Wij vertrouwen erop u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd. 

 

Met vriendelijke groet, 

burgemeester en wethouders van Groningen, 

 

 

 

burgemeester,     secretaris, 

Koen Schuiling    Christien Bronda 

 

 

Deze brief is elektronisch aangemaakt en daarom niet ondertekend. 

 


